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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A saját lakóhelyen történő „nyaralás” is Erzsébet-
tábor?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
Folyton arról szól a kormányzati propaganda, hogy milyen sok gyermek vesz rész az Erzsébet-
táborokban, milyen sok gyermek jut el a Balatonra nyaralni. Ehhez képest valójában sokan csak a
saját településükön szervezett un. Napközi Erzsébet-táborokig jutnak el.
Az Erzsébet-táborok honlapján szereplő információk szerint:
„A napközi táborozás jelképes (napi 100 Ft összegű) részvételi biztosíték befizetésével valósul meg
turnusonként  hétfőtől  péntekig  8.00  és  16.00  között,  a  sport  és  egészséges  életmód,  a
környezettudatosság,  a  hagyományőrzés  és  a  kézművesség,  az  önismeret  és  a  közösségépítés
témájához kapcsolódó színes programokkal és napi négyszeri étkezéssel.
A  táborokat  megvalósító  pedagógusoknak  az  Erzsébet  Alapítvány  szakmai  javaslatainak
figyelembevételével, a gyerekek érdeklődéséhez leginkább illeszkedő heti programtervet szükséges
összeállítaniuk,  amelynek minden turnus esetén kötelező része egy külső buszos kirándulás is,
amelynek köszönhetően sok, kevésbé fejlett régióban élő, hátrányos helyzetű gyermek juthat el
például kalandparkba, étterembe, múzeumba, moziba, nemzeti parkba, történelmi emlékhelyekre,
élményfürdőbe, állatkertbe – a legtöbben közülük életükben először.”
Az is kiderül, hogy „2018-ban az ország 500 településén, összesen mintegy 1200 napközi tábor
valósult  meg az Erzsébet Táborok keretein belül,  így összesen csaknem 60 ezer diák vakációs
időtöltéséről és napi étkezéséről gondoskodott a táboroztatási program.”
Információim szerint  valójában  már  ebéd  után  hazaküldik  a  gyerekeket,  tehát  se  a  négyszeri
étkeztetés, se az egésznapos felügyelet nem valósul meg.
Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:

- Éves szinten mennyi gyermek vesz részt valódi nyaraláson, lakóhelyén kívül és mennyi



a napközi táborokban?
- Miért nem a meghirdetett időtartamban és módon látják el a gyermekek felügyeletét a
napközi táborokban? A kötelező egy külső buszos kirándulás így hogyan valósul meg?
Pontosan mely helyekre jutnak el így a gyermekek?

Tisztelettel várom válaszát!
Budapest, 2019. június 18.

Bangóné Borbély Ildikó
országgyűlési képviselő
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